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V polovinû ãervna se v Praze se‰lo na 194 úãast-
níkÛ jiÏ 14. PraÏského dermatologického sympozia.
Tento rok jsme zopakovaly nápad z let minul˘ch, tj.
první den jsme vûnovali programu pro dermatologic-
ké sestry a druh˘ den pro kolegy dermatology. Sym-
pozium bylo oficiálnû zahájeno ve Velké aule Karo-
lina a bylo tradiãnû spojeno s pfiedáváním cen âeské
akademie dermatovenerologie o.p.s. – Cena
prof. Janovského byla udûlena za celoÏivotní pfiínos
k oboru dermatologické mykologie doc. MUDr. Kej-
dovi, CSc. a Mezinárodní cena prof. Janovského za
pomoc v rozvoji ãeské dermatologie dr. Stanislavu
Pavlovi z Leidenu (kter˘ je mj. ãestn˘m zahraniãním
ãlenem na‰í redakãní rady).

Odborn˘ program zahájil fieditel FN Na Bulovce
Ing. Petr Sláma a poté následovaly pfiedná‰ky zdravot-
ních sester, rozdûlené do tfií tematick˘ch blokÛ: Pso-
riáza v roce 2008, Interdisciplinární péãe o pacientky
s onemocnûním prsu a O‰etfiování nemocn˘ch
s koÏními a pohlavními chorobami. Pfiedná‰eli jak
dermatologové, tak zdravotní sestry z na‰eho oboru
i z chirurgie, plastické chirurgie, z mimopraÏsk˘ch kli-
nik mûly nejvût‰í zastoupení sestry z Plznû. Dûkuje-
me! První den odborného programu byl zakonãen spo-
leãensk˘m veãerem.

Druh˘ den se konal tradiãnû v Modré posluchárnû
Karolina. Program zahájil laureát Ceny profesora
·ambergera as. MUDr. Lacina pfiedná‰kou vûnova-
nou v˘zkumu kmenov˘ch bunûk. Hlavní program
zahájil prim. Strejãek vyzvanou pfiedná‰kou na téma „Co nového v dermatologické angiologii?“. Program mûl dvû hlav-
ní témata: 1. KoÏní nádory a 2. Psoriázu, a to vÏdy z pohledu dermatologÛ a dal‰ích specialistÛ (chirurga a onkologa
v prvním pfiípadû a internisty v pfiípadû druhém). Ucelen˘ pohled na koÏní nádory, jenÏ byl v˘sledkem diskuse mezi
rÛzn˘mi specialisty, nás utvrdil v nutnosti pokraãování v takov˘ch setkáních. Vystoupení as. Chlumského z Interní kli-
niky FN vMotole bylo zároveÀ první vla‰tovkou v historii ãesk˘ch pfiedná‰ek o psoriáze. Paní as. âapková z FN vMotole
nás opût pfiesvûdãila o tom, jak málo víme o chronicky známé nemoci v pfiípadû postiÏení dûtí. Byly prezentovány prv-
ní ãeské zku‰enosti s biologickou léãbou, které si zasluhují mnohem vût‰í propagaci mezi kolegy dermatology
i nedermatology. OsvûÏením odborného programu byla kazuistická sdûlení mlad˘ch dermatologÛ „Chyby v diagnostice
a terapii“. Tato ãást nás zase pfiesvûdãila, Ïe bude moÏné za nûjak˘ ãas pfiedat pomyslné dermatologické Ïezlo dále.

Leto‰ní Sympozium, konané následnû po bratislavském ãesko-slovenském kongresu a pfied do‰kolovacím víkendem
mlad˘ch dermatologÛ, bylo urãitû komornûj‰í. TudíÏ jsme si ho více „uÏili“ a doufám, Ïe i vy v‰ichni, spoleãnû s námi.
Za rok se potkáme netradiãnû spoleãnû s kolegy z celého svûta – a to první den 10. Kongresu International Society of
Dermatology, 20. kvûtna 2009. Hlavní tíhu pfiíprav na sobû ponesou na‰e sestfiiãky, vedené na‰í vrchní sestrou Katefii-
nou Kfiemenovou. MÛÏete pfiímo na ni smûfiovat nápady, co zafiadit do odborného programu pro sestry (kateri-
na.kremenova@fnb.cz). Vím, Ïe mohu za cel˘ kolektiv na‰í kliniky jiÏ nyní fiíci, Ïe se opût tû‰íme na shledání v Praze!

Více informací, abstrakta i fotografie ze Sympozia a novinky o Sympoziu chystaném jsou k prohlédnutí na webo-
v˘ch stránkách: WWW.DERMANET.CZ.

Jana Hercogová
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